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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 6 mars 2024  
   

Tid och plats Klockan 13:00-15:20, Sessionssalen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Sara Heelge Vikmång (S), 
ordförande 

  

 Tomas Selin (C), 1:e vice 
ordförande 

  

 Love Bergström* (M), 2:e 
vice ordförande 

§ 29 Diana Molinsky (M) 

 Rasmus Lenefors (S)   
 Kamile Ünver (S) Samtliga Aza Cheragwandi (S) 
 Emil Högberg (S)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Christian Stulen (HP)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Hampus Holmgren* (M)   
 Carl-Otto Engberg (L)   
 Cecilia Nordin (DP)   
 Karl Henriksson (KD)   
 Felix Byström (SD)   
 Martin Nigals (SD) Samtliga Sven Pernils (SD) 

 
  * Ledamöterna deltar på distans 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eeva Laine (S), Yossi Sigal (S), Annie Östlund (C), Henrik Juhlin (C), Louise 
Rollins (MP), Lars Björkman (HP), Robert Forsman (V), Daniel Dronjak (M), 
Diana Molinsky (M) §§ 1-28, Martina Nyman (L) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Felix Byström (SD) 

   
Justeringens tid 11 mars 2024 Paragrafer 1-29 

   
Underskrifter   

 Matilda Vigedal  
 Sekreterare 

 

 

 Sara Heelge Vikmång (S)  
 Ordförande 

 

 

 Felix Byström (SD)  
 Justerande  
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Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 6 mars 2024 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Anna Tengelin Skoog, biträdande kommundirektör 
Mats Hermansson, samhällsbyggnadsdirektör 
Torgny Hagelin, HR-direktör §§ 1-12 
Mona Birgetz, verksamhetsutvecklare §§ 1-12 
Eva Ellenfors, chef strategisk fastighets- och lokalsektion 
Therese Alvén, fastighetsstrateg §§ 1-19 
Roger Himmelsköld, upphandlingschef §§ 13-20 
Jenny Svensson, enhetschef upphandlingssektionen §§ 1-20 
Stefan Hamilton Ouzounidis, finans- och koncerncontroller §§ 22-29 
Kristina Fenger-Krog, sektionschef digitaliseringsavdelningen §§ 15-27 
Thomas Odhelius, sektionschef digitaliseringsavdelningen §§ 15-27 
Oskar Rennermalm, IT-tekniker 
Matilda Vigedal, tillförordnad kommunsekreterare 
Charlotte Björkman (HP), vård- och omsorgsnämndens ordförande 
Albin Ottosson (S), politisk sekreterare 
Pelda Qaso Knapp (S), politisk sekreterare 
Alva Cedergren (S), politisk sekreterare 
Emma Vikberg (HP), politisk sekreterare 
Maja Andersson-Bökman (C), politisk sekreterare §§ 3-29 
Belinda Andersson (KD), politisk sekreterare 
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare §§ 27-29 
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BEVIS  
om justering av kommunstyrelsens protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 6 mars 2024 

Protokollet har justerats den  11 mars 2024 

Anslaget sattes upp den 12 mars 2024 

Anslaget tas ner den 3 april 2024 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  2 april 2024 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se  
 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 1   
    
    

 
 
 

Fastställande av dagordning  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner föredragningslistan enligt utskickat 
förslag med följande kompletteringar: 

- Ärende 9, Genomförandebeslut för kulturskolan i Paradistorget 16, kompletterades 
med handlingar den 15 februari och reviderade handlingar den 6 mars. 

- Ärende 10, Genomförandebeslut för Sjödalsgymnasiet och elevhälsan, 
kompletterades med handlingar den 15 februari. 

- Ärende 11, Genomförandebeslut för vuxenutbildningen i egen regi, kompletterades 
med handlingar den 15 februari och reviderade handlingar den 6 mars. 

- Ärende 17, Riktlinjer för civilsamhället - deltagande på demokratidagarna, 
kompletterades med handlingar den 1 mars. 

- Ärende 25, Valärenden inklusive val av ombud till bolags- och föreningsstämmor 
för 2024, kompletterades med handlingar den 1 mars och med reviderade handlingar 
den 6 mars. 

- Ärende 26, Meddelanden, kompletterades med handlingar den 1 mars. 

- Ärende 27, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med handlingar den 1 
mars. 

- Ärende 23, Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2024 års stämmor, hanteras 
sist på dagordningen och blir ärende 29. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att följande jäv anmäls: 

- Love Bergström (M) och Henrik Juhlin (C) anmäler jäv i ärende 23, Direktiv för 
Huddinge kommuns ombud på 2024 års stämmor. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M) och Henrik Juhlin (C) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 3   
    
Diarienummer KS-2023/2111.112    
 

 
 

Riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning 
från arbetsgivaren  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återremitteras. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning från 
arbetsgivaren antogs av kommunfullmäktige den 10 februari 2014, § 11. Tillhörande 
tillämpningsanvisningar antogs av kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2017 
§ 26. 
 
En översyn har gjorts av riktlinjerna, som nu föreslås ändras. Ändringen syftar till att 
innehållet i riktlinjerna är uppdaterade utifrån Inkomstskattelagen samt Skatteverkets 
allmänna råd och rättslig vägledning om representation samt att de överensstämmer 
med kommunens tillvägagångssätt för hantering av representation och gåvor. 
 
Förvaltningen föreslår att riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning 
från arbetsgivaren, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 11 januari 2024 antas. Därmed upphävs kommunfullmäktiges beslut den 
10 februari 2014 § 11 gällande riktlinjer för representation, gåvor och annan 
uppvaktning från arbetsgivaren. Förvaltningen föreslår vidare att befintliga 
tillämpningsanvisningar antagna av kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2017 
§ 26 upphävs och ersätts med rutin för representation, gåvor och annan uppvaktning 
från arbetsgivaren. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet ska återremitteras för fortsatt beredning. 
 
Love Bergström (M) yrkar bifall till Sara Heelge Vikmångs (S) återremissyrkande. 
 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
ärendet ska återremitteras. 
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Beslutet ska skickas till 
Handläggaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 4   
    
Diarienummer KS-2023/2810.730    
 

 
 

Hemställan om att riktlinjer för handläggning inom vård- och 
omsorgsnämnden för bistånd och förebyggande verksamhet 
upphävs  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Riktlinjer för handläggning inom vård- och omsorgsnämnden för bistånd och 
förebyggande verksamhet, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 17 januari 2024, upphävs. 

 
Sammanfattning 
2021 började vård- och omsorgsnämnden med att se över sina styrdokument med 
målet att ta fram nya riktlinjer. Styrsignalerna i nuvarande riktlinjer är svåra att 
urskilja från annan nationell styrning. En stor textmängd som upprepar lagkrav gör 
även att dokumenten upplevs svåra att använda. Flera tangerande och parallella 
styrdokument gör det också svårt för medarbetare, målgrupp och anhöriga att få en 
samlad bild av vad som gäller för verksamheten. 
 
Som en del av arbetet med att ta fram nya riktlinjer har en inventering av befintliga 
styrdokument som berör målgruppen gjorts och beaktats. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att vård- och omsorgsnämndens utgångspunkt 
för arbete med att ta fram nya riktlinjer – att skapa ett tydligt, kortfattat och icke 
upprepande dokument – är bra och att förslaget till styrdokument kommer att ge 
medarbetarna, målgruppen och anhöriga en samlad bild av vad som gäller för 
verksamheten i form av ambitionsnivå, kostnadseffektivitet och kvalitet. Då 
föreslagna riktlinjer är av normerande karaktär och rör en avgränsad målgrupp som 
sorterar under en specifik nämnds ansvarsområde antar vård- och omsorgsnämnden 
själv styrdokumentet. 
 
Som en följd av förslagna riktlinjer behöver dock nuvarande riktlinjer upphävas och 
då det ursprungligen var kommunfullmäktige som antog ett av styrdokumenten har 
vård- och omsorgsnämnden hemställt till kommunfullmäktige om att upphäva 
Riktlinjer för handläggning inom vård- och omsorgsnämnden för bistånd och 
förebyggande verksamhet. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att vård- och 
omsorgsnämndens hemställan bifalls. 
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Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/2665.736    
 

 
 

Hemställan om att biståndsbedömd dagverksamhet för äldre 
inte ska omfattas av lag om valfrihetssystem  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Vård- och omsorgsnämndens hemställan om att biståndsbedömd dagverksamhet för 
äldre inte ska omfattas av lag om valfrihetssystem bifalls och upphäver 
kommunfullmäktiges beslut den 11 april 2016 § 16 när valfrihetssystemet infördes. 

 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämndens har gjort en hemställan till kommunfullmäktige om att 
biståndsbedömd dagverksamhet för äldre inte ska omfattas av lag om 
valfrihetssystem (LOV). 
 
I ett valfrihetssystem enligt LOV gäller konkurrensneutralitet mellan utförarna, vilket 
innebär att samtliga utförare måste leva upp till de krav som ställs gällande 
exempelvis utförande, öppettider och ersättningar. Detta gäller även egen regi. 
 
Vård- och omsorgsnämnden anser att om LOV avskaffas för biståndsbedömd 
dagverksamhet för äldre kan insatserna i egen regi organiseras mer flexibelt då 
verksamheten kan ställa om när det behövs, vilket skapar bättre förutsättningar för 
individuella lösningar. Dessutom skulle ett närmare samarbete mellan 
biståndsbedömningen och utföraren innebära att verksamheten snabbt kan göras om 
när behoven förändras. Denna anpassning till brukarens behov gör verksamheten 
kvalitativt bättre men också effektivare. 
 
Vård-och omsorgsnämnden pekar också i sin hemställan på att omfattningen av 
biståndsbedömd dagverksamhet är relativt begränsad och att det råder en avsaknad av 
privata utförare fastän LOV gällt för insatsen sedan 2017. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att vård- och omsorgsnämndens hemställan om att 
biståndsbedömd dagverksamhet för äldre inte ska omfattas av lag om 
valfrihetssystem bifalls och upphäver därmed kommunfullmäktiges beslut den 11 
april 2016 § 16 när valfrihetssystemet infördes. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (SD), Felix 
Byström (SD), Carl-Otto Engberg (L), Cecilia Nordin (DP) och Nujin Alacabek (V) 
yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Karl Henriksson (KD), Love Bergström (SD), Felix Byström (SD), Carl-Otto 
Engberg (L), Cecilia Nordin (DP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå ärendet. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Karl Henrikssons (KD) med 
fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD), Sven Pernils (SD), Carl-Otto Engberg 
(L), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Karl Henrikssons (KD) med fleras avslagsyrkande.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/2809.726    
 

 
 

Hemställan om att tillämpningen av lag om valfrihetssystem 
för daglig verksamhet inte ska omfatta de som tillhör 
personkrets 2 enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Vård- och omsorgsnämndens hemställan om att lag om valfrihetssystem för daglig 
verksamhet inte ska omfatta de som tillhör personkrets 2 enligt lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade, bifalls. 

 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämndens har gjort en hemställan till kommunfullmäktige om att 
lag om valfrihetssystem (LOV) för daglig verksamhet inte ska omfatta de som tillhör 
personkrets 2 enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 
 
När kommunfullmäktige den 20 juni 2011 beslutade att tillämpa LOV för insatsen 
daglig verksamhet enligt LSS omfattades både personkrets 1 (personer med 
utvecklingsstörning, autism eller autismliknande tillstånd) och personkrets 2 
(förvärvad hjärnskada i vuxen ålder). 
 
Vård- och omsorgsnämnden har under hösten utrett om det med hänsyn till det låga 
antalet brukare är effektivt att för personkrets 2 fortsatt tillämpa LOV. Nämndens 
slutsats är att valfrihetssystemet för personkrets 2 bör avskaffas då insatserna kan 
organiseras mer flexibelt och ge bättre förutsättningar för individuella lösningar och 
en hållbar ekonomi i egen regi. 
 
En konsekvens av avskaffandet är att den enskilde brukaren inte kan välja utförare. 
Vård- och omsorgsnämnden gör dock bedömningen att konsekvenserna är små då det 
bara finns två externa utförare av dagliga verksamheter att välja mellan och ingen av 
de i dagsläget sex brukarna har valt dem. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att vård- och omsorgsnämndens hemställan 
om att LOV för daglig verksamhet inte ska omfatta de som tillhör personkrets 2 enligt 
LSS, bifalls. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V), Karl Henriksson 
(KD), Carl-Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Cecilia Nordin (DP) och Felix 
Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Tomas Selin (C) och Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Karl Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Cecilia Nordin 
(DP) och Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå ärendet. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Karl Henrikssons (KD) med 
fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD), Sven Pernils (SD), Carl-Otto Engberg 
(L), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Karl Henrikssons (KD) med fleras avslagsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Tomas Selin (C) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION 
KOMMUNSTYRELSEN 

      

Ärende 6. Hemställan om att tillämpningen av lag om 
valfrihetssystem för daglig verksamhet inte ska omfatta de 
som tillhör personkrets 2 enligt LSS  

Den nya majoriteten går i och med detta beslut fram med ytterligare ett 

förslag om att inskränka rätten till valfrihet, denna gång för en grupp 

personer med funktionsnedsättning. Personkrets 2 inom Lag om stöd och 

service för vissa funktionshindrade, det vill säga personer med betydande 

och bestående begåvningsmässigt funktionshinder efter hjärnskada i vuxen 

ålder föranledd av yttre våld eller kroppslig sjukdom, är en liten men ändå 

rätt så heterogen grupp med personer med väldigt olika intressen, behov och 

ambitioner. Att frånta denna grupp rätten att välja daglig verksamhet är en 

allvarlig inskränkning av det personliga självbestämmandet och rätten att 

bemötas med respekt och värdighet. 

Dagens valfrihetssystem har gett fantastiska möjligheter för de personer som 

ingår i personkrets 1 att utifrån sina personliga förutsättningar och önskemål 

skapa en meningsfull tillvaro, men tyvärr har inte samma möjligheter 

öppnats för personkrets 2. Lösningen på detta är inte att avskaffa 

valfriheten, som vänsterstyret nu föreslår, utan att verka för att utöka den. Vi 

är villiga att pröva olika lösningar för att tillgodose detta behov: samarbeten 

med andra kommuner, andra former av upphandlingar, förändrade villkor 

inom LOV med mera. Till dess att en annan lösning som bättre tillgodoser 

de berörda personernas självbestämmande och valfrihet finns på plats yrkar 

vi avslag på förslaget att personkrets 2 inte ska omfattas av 

valfrihetssystemet för daglig verksamhet och reserverar oss mot 

kommunstyrelsens beslut. 

Love Bergström (M) Karl Henriksson (KD)  

Carl Otto Engberg (L) Cecilia Nordin (DP) 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/2809.726 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Hemställan om att tillämpningen av lag om 
valfrihetssystem för daglig verksamhet inte ska omfatta de 
som tillhör personkrets 2 enligt lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade 

Centerpartiet står bakom beslutet i ärendet om lag om valfrihetssystem 
(LOV) för daglig verksamhet för de som tillhör personkrets 2 enligt lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 

Det har gått sju år sedan införandet av LOV och marknaden har inte 
uppvisat den mognad som kan rättfärdiga den byråkrati som LOV kan 
innebära. Vi ser därför positivt på Socialförvaltningens vilja att uppnå den 
mest flexibla organisationen för såväl brukare som medarbetare och 
ekonomi. 

Liksom vid alla förändringar förutsätter vi att organisationen löpande 
utvärderas, och vid det fall att den nya organiseringen inte leder till högre 
nöjdhet ser Centerpartiet att Huddinge med fördel kan jämföra hur andra 
kommuner väljer att organisera verksamheten för personkrets 2, samt 
utvärderar huruvida Huddinge skulle kunna uppnå en bättre organisation 
genom samarbete med andra kommuner. 

 

För Centerpartiet, 

Tomas Selin (C), gruppledare och kommunalråd med ansvar för gymnasium 
och arbetsmarknad 

Annie Östlund (C), kommunalråd med ansvar för bygglov och tillsyn  

Henrik Juhlin (C), nämndsordförande Natur- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 7   
    
Diarienummer KS-2023/2804.623    
 

 
 

Hemställan om revideringar av lokala föreskrifter för rätt till 
kostnadsfri skolskjuts  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Reviderade lokala föreskrifter för rätt till kostnadsfri skolskjuts, bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 januari 2024, antas. 

 
Sammanfattning 
Grundskolenämnden beslutade den 12 december 2023 att göra en hemställan till 
kommunfullmäktige rörande revideringar av lokala föreskrifter för rätt till kostnadsfri 
skolskjuts. Bakgrunden är att riksdagen den 21 juni 2022 beslutade att namnändra 
grundsärskolan till anpassad grundskola. Som en följd behöver språkliga revideringar 
genomföras i föreskrifterna. 
 
I samband med de språkliga förändringarna har grundskolenämnden sett över 
föreskrifterna i sin helhet och föreslår ytterligare revideringar av dessa med målet att 
göra föreskrifterna tydligare. Föreslagna förtydliganden avser anvisad skola, 
skolskjuts till och från fritids under skoldagar och till och från fritids under lov, 
mätverktyg för färdvägens längd, skolskjuts vid tillfällig funktionsnedsättning samt 
för hur länge ett beslut om skolskjuts ska gälla. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i grundskolenämndens bedömning att 
föreslagna revideringar kommer att leda till tydligare föreskrifter och bifaller därmed 
hemställan och föreslår kommunfullmäktige att anta reviderade lokala föreskrifter för 
rätt till kostnadsfri skolskjuts. 
 
Beslutet ska skickas till 
Grundskolenämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 8   
    
Diarienummer KS-2023/1698.118    
 

 
 

Utredning om möjlighet och konsekvenser av att införa 
språkkompetensutveckling inom förskola och äldreomsorg  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredning om möjlighet och konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling 
inom förskola och äldreomsorg, bilaga 1, till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 24 januari 2024, godkänns. 

2. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023, 
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska anses utfört. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har i Mål och budget 2023 getts i uppdrag att utreda möjlighet och 
konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg. Utredningen har genomförts under hösten 2023. 
 
Utredningen konstaterar att det finns flera risker med kommunens nuvarande 
situation där många medarbetare har otillräckliga kunskaper i svenska. Det handlar 
bland annat om rättssäkerhet för barn och brukare. Alla barn ska ges möjlighet att lära 
sig svenska i förskolan för att ha bättre förutsättningar att klara av skolan och livet 
och alla äldre ska ges rätt vård och omsorg under sin sista tid i livet. Det innebär 
också risker i arbetsmiljön om det finns otillräckliga kunskaper i svenska på 
arbetsplatserna. 
 
Analysen av möjliga handlingsalternativ framåt har utgått från tre scenarier med olika 
grad av ekonomiska konsekvenser. Utredningen lämnar slutligen ett antal 
rekommendationer för Huddinge kommun i det vidare arbetet att införa 
språkkompetensutveckling. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utredningen om möjlighet och 
konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling inom förskola och äldreomsorg 
godkänns samt att utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och 
budget 2023 ska anses utfört. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Carl-Otto Engberg (L), Karl 
Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Tomas Selin (C), Louise Rollins (MP), Love 
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Bergström (M) och Cecilia Nordin (DP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt tilläggsyrkande från Sverigedemokraterna. 
 
Carl-Otto Engberg (L), Love Bergström (M) och Cecilia Nordin (DP) yrkar att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla bilagda tilläggsyrkanden 
från Moderaterna, Liberalerna och Drevvikenpartiet. 
 
Karl Henriksson (KD) yrkar att ärendet återremitteras. Motiveringen biläggs 
protokollet. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet ska avgöras idag, avslag till Felix 
Byströms (SD) tilläggsyrkande och avslag till Carl-Otto Engbergs (L) med fleras 
tilläggsyrkanden. 
 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
ärendet ska avgöras idag.  
 
Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen kan föreslå kommunfullmäktige i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Därefter ställer ordföranden Felix Byströms (SD) tilläggsyrkande mot avslag och 
bifall och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att det avslås.  
 
Till sist ställer ordföranden Carl-Otto Engbergs (L) med fleras tilläggsyrkanden mot 
avslag och bifall och finner kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att de 
avslås. 
 
Reservationer 
Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
återremissyrkande. 
 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) tilläggsyrkande. 
 
Carl-Otto Engberg (L), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M) och Hampus 
Holmgren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Carl-Otto Engbergs (L) med 
fleras tilläggsyrkanden. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
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Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
Förskolenämnden 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/1698.118 

 

YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 8. Utredning om möjlighet och konsekvenser av 
att införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Ärendet återremitteras. 

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har i Mål och budget 2023 getts i uppdrag att utreda 

möjlighet och konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling inom 

förskola och äldreomsorg. 

Utredningens syfte är att leverera följande: 

1 Utreda möjlighet och konsekvenser av att införa 

språkkompetensutveckling i svenska inom förskola och äldreomsorg. 

2 Kartlägga språkkompetensen i svenska inom förskola och 

äldreomsorg. 

3 Identifiera tidigare insatser för att öka språkkompetensen och vad 

dessa insatser har lett till. 

4 Redogöra för ekonomiska konsekvenser av införande av 

språkkompetensutveckling. 

5 Ge rekommendationer för kommunens fortsatta arbete med 

språkkompetensutveckling. 

 

Bristande språkkompetens hos personalen i såväl förskola som äldreomsorg 

är ett problem som vare sig är nytt eller begränsat till Huddinge kommun. 

Tvärtom, det är utmaningar som de flesta kommuner i landet på ett eller 

annat sätt kämpar med. Det innebär att det rimligtvis finns goda möjligheter 

att hitta både lyckade och mindre lyckade exempel från vår omvärld för att 

kunna utvärdera fördelar och nackdelar med olika handlingsalternativ. Vilka 

åtgärder har gett konkreta och långsiktiga resultat? Vilka kostnader på kort 

och lång sikt har varit förknippade med dessa åtgärder? 

Tyvärr har utredningen brustit i genomförandet och det fjärde syftet med 

utredningen – de ekonomiska konsekvenserna – saknas i praktiken helt i 

utredningen. I stället har vi i allt väsentligt fått en sammanställning av vad 

kommunens egna medarbetare tycker i frågan. 
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Frågan om bristande språkkompetens i den kommunala välfärden är alldeles 

för viktig för att hanteras på detta valhänta sätt. Inom äldreomsorgen kan 

bristande kunskaper i svenska språket i tal och skrift innebära att äldre 

personers liv och hälsa kommer i fara. Inom förskolan kan systematiska 

brister i personalens svenskkunskaper innebära att barn i stort behov av 

språklig träning i svenska fråntas denna möjlighet. Därför behöver 

beslutsfattare i kommunen ett gediget underlag utifrån rådande 

kunskapsläge i landet med goda exempel och bedömningar av vad de kostar 

att genomföra. 

Kristdemokraterna anser därför att ärendet i sin helhet bör återremitteras för 

komplettering.  

 

Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-03-06 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Yrkande ärende 8: Utredning om möjlighet och 
konsekvenser av att införa språkkompetensutbildning 
inom förskola och äldreomsorg 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredningen om möjlighet och konsekvenser av att införa 
språkkompetensutbildning inom förskola och äldreomsorg, bilaga 1, till 
kommunstyrelsens förvaltnings utlåtande daterad den 24 januari 2024, 
godkänns. 

2. Utredningsuppdraget som gavs till Huddinge kommuns Mål och budget 
2023, fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska 
anses utfört. 

3. Kommunstyrelsen, barn- och utbildningsförvaltningen samt 
socialförvaltning får i uppdrag att omgående ta fram språkkrav vid 
nyrekrytering av medarbetare för förskolan och äldreomsorgen i enlighet 
med Botkyrkamodellen, för implementering före utgången av 2024. 

 
Motivering 
Utredningen om möjlighet och konsekvenser av att införa 
språkkompetensutveckling inom förskola och äldreomsorg visar på ett problem 
som har varit mer eller mindre känt under en längre tid: att språkkompetensen 
hos medarbetare inom förskolan och äldreomsorgen brister. Det riskerar dels att 
leda till att förskolan inte uppfyller läroplanens mål om att ge varje barn 
språkutveckling i svenska eller att patientsäkerheten brister, dels att leda till 
försämrad arbetsmiljö och ökad arbetsbelastning för de medarbetare som kan 
svenska. 

Utredningen innehåller ett antal rekommendationer, bland annat kompletterande 
särskilda insatser för verksamhetens behov och en utveckling av kommunens 
interna och externa samverkan kring språkutveckling, men även förtydligande 
krav och förväntningar inför och under pågående anställning. 

När det kommer till språkkompetensutveckling för nuvarande medarbetare är 
förvaltningens avsikt att bilda en gemensam arbetsgrupp för att utvärdera 
genomförda utbildningsinsatser och utarbeta en plan för att samordna framtida 
gemensamma utbildningsinsatser rimlig. Modellen för språktester vid 
nyrekrytering som föreslås ta fram lämnar dock en del att önska. 

Den modell för språktester som föreslås tas fram innebär att en kandidat som 
uppfyller övriga krav för tjänsten men där bristande språkkompetens identifieras 
ska individuella insatser genomföras med målet att den nya medarbetaren under 
sin första anställningstid ska utveckla sina språkkunskaper så att de uppfyller 
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kommunens krav och verksamhetens behov. Inom detta finns det ett antal 
otydligheter som skulle behöva förtydligas. Ur tjänsteutlåtandet framgår inte om 
den föreslagna modellen innebär att anställda som inte klarar provet kommer att 
kunna få en tillsvidareanställning eller ej. Vilket är avgörande för språktestets 
effektivitet. 

Här kan socialförvaltningens tjänsteutlåtande, daterad den 9 januari 2023, 
nämnas där förvaltningen anser att det inte är nödvändigt att införa krav som 
säkerställer att nyrekryterad personal med omsorgsnära arbetsuppgifter har 
tillräckliga språkkunskaper inom svenska språket. Det saknas andra ord redan nu 
en gemensam bild från förvaltningarna om det över huvud taget behövs en 
modell för språkkrav eller ej, sannolikt lär det finnas än större motsättningar kring 
en eventuell utformning. 

Om godkänt språktest inte är en förutsättning för en tillsvidareanställning 
kommer Huddinge kommun att ha stora problem med bristande språkkompetens 
inom förskola och äldreomsorgen. Detta kan i sin tur leda till att språkinsatserna 
blir mindre effektiva, incitamenten för att lära sig språket på fritiden minskar om 
språkkompetensen inte behandlas som övrig grundläggande kravställning. 

Vad som snarare behövs i detta skede är en tydlig signal från högre instans att 
barns språkutveckling och äldres behov av kommunikation är en förutsättning för 
anställning inom förskolan och äldreomsorgen, det kan endast ske genom ett 
grundläggande, binärt, krav – antingen uppfyller man det, eller så gör man inte 
det. 

Huddinge kommun behöver inte hitta på en egen modell för språkkrav. Vi kan i 
stället använda oss av samma modell som Botkyrka, med digitala arbetsprov i 
språk inför nyrekrytering av personal inom  både förskola och vård- och omsorg. 
Där ett godkänt prov är ett grundläggande krav för att få en tillsvidareanställning. 
Det bolag som digitaliserat Botkyrkas arbetsprov i språk är samma företag som 
förskolan i Huddinge i dag köper flera tjänster av för språkundervisning, varpå 
implementering bör kunna ske relativt snabbt. 

Den andra delen i förvaltningens utlåtande är avsaknad av tidsplan. Problemet 
med bristande språkkunskap inom förskola och äldreomsorgen är inte nytt, men 
att lösa det är lika akut som tidigare. Vissa av insatserna kommer att till viss del 
behöva växa fram organiskt utifrån utvärdering av tidigare insatser, men 
språkkravet behöver komma på plats omgående. 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/1698.118 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 8. Utredning om möjlighet och konsekvenser av att 
införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg 

Förslag till beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Tilläggsyrkanden: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder i uppdrag att 
senast under 2024 införa anställningstester för att säkerställa att 
nyanställd personal inom förskola och äldreomsorg har tillräckligt 
goda kunskaper i det svenska språket 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder i uppdrag att 
tillsätta en kartläggning för att ta reda på hur avsaknaden av 
kunskaper i svenska språket hos anställda i förskolan påverkat 
förskolebarnens språkutveckling i Huddinge 

3. Kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder i uppdrag att 
ta fram förslag på hur ett snabbspår kan se ut för att samtlig 
personal i förskola och äldreomsorg skyndsamt ska få möjlighet att 
lära sig tillräckligt god svenska 

 

Motivering: 

Språket är nyckeln till det svenska samhället och till att klassresor ska 
kunna börja redan i förskolan.  

Vi har tagit del av utredningen som tydligt belyser de utmaningar och risker 
som uppstår till följd av bristande språkkunskaper bland personalen inom 
förskola och äldreomsorg i Huddinge. Utredningen, utförd av Governo AB 
under hösten 2023, identifierade flera risker och konsekvenser av den 
nuvarande situationen, där många medarbetare saknar tillräckliga 
kunskaper i svenska. Missförstånd och snedbelastning i arbetsfördelningen 
har visat sig vara vanligt förekommande, vilket inte bara påverkar 
arbetsmiljön negativt utan även kan leda till risker för kommunens allra 
yngsta och årsrikaste medborgare. 

Det är positivt att det verkar finnas en politisk enighet i Huddinge om att 
något behöver göras åt de bristande svenskkunskaperna. Tyvärr kan vi 
konstatera att det funnits bra förslag på bordet som inte blivit verklighet. Vi 
menar att det nu är dags för en rad insatser för att inte riskera en förlorad 
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generation Huddingeelever när det kommer till språkutveckling och att det 
därför är angeläget att några av besluten fattas omgående.  

För att adressera dessa utmaningar och säkerställa att kommunens 
förskolor och äldreomsorg kan erbjuda högkvalitativ service och vård 
föreslår vi att kommunen senast under det innevarande året ska få på plats 
anställningstester vid nyanställning. Vidare behövs att en kartläggning 
genomförs för att ta reda på hur det redan påverkat förskolebarnens 
språkutveckling samt att det tas fram ett snabbspår med 
utbildningsinsatser så att all personal i förskola och äldreomsorg skyndsamt 
kan lära sig tillräckligt god svenska. 

För Moderaterna För Liberalerna 

Love Bergström Carl Otto Engberg 

För Drevvikenpartiet 

Cecilia Nordin 
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RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

Ärende 8. Utredning om möjlighet och konsekvenser av att 
införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg 

Språket är nyckeln till det svenska samhället och till att klassresor ska 
kunna börja redan i förskolan.  

Vi har tagit del av utredningen som tydligt belyser de utmaningar och risker 
som uppstår till följd av bristande språkkunskaper bland personalen inom 
förskola och äldreomsorg i Huddinge. Utredningen, utförd av Governo AB 
under hösten 2023, identifierade flera risker och konsekvenser av den 
nuvarande situationen, där många medarbetare saknar tillräckliga 
kunskaper i svenska. Missförstånd och snedbelastning i arbetsfördelningen 
har visat sig vara vanligt förekommande, vilket inte bara påverkar 
arbetsmiljön negativt utan även kan leda till risker för kommunens allra 
yngsta och årsrikaste medborgare. 

Det är positivt att det verkar finnas en politisk enighet i Huddinge om att 
något behöver göras åt de bristande svenskkunskaperna. Tyvärr kan vi 
konstatera att det funnits bra förslag på bordet som inte blivit verklighet. Vi 
menar att det nu är dags för en rad insatser för att inte riskera en förlorad 
generation Huddingeelever när det kommer till språkutveckling och att det 
därför är angeläget att några av besluten fattas omgående.  

För att adressera dessa utmaningar och säkerställa att kommunens 
förskolor och äldreomsorg kan erbjuda högkvalitativ service och vård 
föreslog vi att kommunen senast under det innevarande året ska få på 
plats anställningstester vid nyanställning. Vidare behövs att en kartläggning 
genomförs för att ta reda på hur det redan påverkat förskolebarnens 
språkutveckling samt att det tas fram ett snabbspår med 
utbildningsinsatser så att all personal i förskola och äldreomsorg skyndsamt 
kan lära sig tillräckligt god svenska. 

Att vänsterstyret nu säger nej till dessa konstruktiva och konkreta förslag 
kommer innebära att ytterligare årskullar med Huddingebarn riskerar möta 
samma situation och för personalen i förskolan fortsätter snedbelastning 
vilket påverkar arbetsmiljön negativt. 

För Moderaterna För Liberalerna 

Love Bergström Carl Otto Engberg 
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Cecilia Nordin 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/1698 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 8 Utredning om möjlighet och konsekvenser av att 
införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg 

Barn och elevers språkutveckling och äldres trygghet är helt beroende av att 

personalen i förskola och äldreomsorg har rätt språklig komptens. Just därför 

valde Mittenstyret att i mål och budget för 2023 tillsätta en utredning som 

skulle se över personalens språkliga kompetens inom förskola och 

äldreomsorg, för att också kunna komma med förslag på möjliga 

förbättringar.  

Utredningen konstaterar att det innebär risker i arbetsmiljön om det finns 

otillräckliga kunskaper i svenska på arbetsplatserna. Det kan exempelvis 

handla om att förskolan inte uppfyller läroplanens mål om att ge varje barn 

språkutveckling i svenska, ökade risker för patientsäkerheten, missförstånd i 

arbetsmiljön och ökad arbetsbelastning för de medarbetare som kan svenska. 

För barn och brukare handlar språkbristerna ytterst om rättssäkerhet. En 

tillräcklig språkkompetens är nödvändig för trivseln i arbetslaget, för 

relationen till brukare, barn och elever, men också att anställda ska kunna 

kommunicera med sin chef. 

Efter att en kartläggning nu har genomförts går Mittenstyret vidare med att 

utvärdera de insatser som kommunen redan arbetar med, samtidigt som vi ska 

utveckla nya arbetsmetoder för att löpande kunna värdera, säkra och förbättra 

personalens språkkompetens. Nu krävs tydliga och skyndsamma åtgärder. En 

modell för språktester vid nyrekrytering ska arbetas fram. Nuvarande 

utbildningsinsatser ska samordnas och en gemensam plan ska arbetas fram 

mellan HR, äldreomsorg och förskola. 

Det är viktigt att vi tar vara på och utvärderar det arbete som redan pågår för 

ökad språkkompetens, men det är också nödvändigt att vi nu tar nästa steg i 

arbetet för att höja den språkliga kompetensen. Just därför kommer 

Mittenstyret återuppta frågan i det kommande mål- och budgetarbetet, och i 

de berörda nämndernas verksamhetsplanering. Då kan vi också ta ställning 

till vilka medel och ekonomiska ramar som krävs för den ambitionshöjning 

som Mittenstyret slagit fast för den språkliga kompetensen.   

För Mittenstyret, 

Sara Heelge Vikmång (S) Tomas Selin (C) 

Anders Lönroth (MP) Christian Stulen (HP) 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 9

Diarienummer KS-2023/1497.259 

Genomförandebeslut för kulturskolan i Paradistorget 16 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Genomförande av hyresgästanpassning för Kulturskolan i Paradistorget 16
godkänns.

2. Kultur- och fritidsnämnden medges hyreskompensation för tillkommande
hyreskostnader för kulturskolan på Paradistorget 16.

Kommunstyrelsens beslut 

1. Ekonomidirektören får i uppdrag att teckna hyresavtal på delegation till en kostnad
på 3 650 kr/kvm, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med
punkt 1 och 2 ovan.

Sammanfattning 
Kulturskolan i centrala Huddinge bedriver idag verksamhet i Paradisbacken 33 som 
ska byggas om till ett nytt kommunhus. Kulturskolan behöver därför flytta från sina 
nuvarande lokaler. Flytten sker till Paradistorget 16 i fastigheten Forellen 11 dit även 
Vuxenutbildningen i egen regi lokaliseras. Fastigheten ägs av Huge Bostäder AB. De 
nya lokalerna är moderna och ändamålsenliga lösningar som verksamheten 
medverkat till att ta fram och som möter de behov som är uppställda i 
lokalprogrammet. Kulturskolan kan bredda utbudet i verksamheten utan att anställa 
personal. Personalytorna är utformade så att samnyttjande mellan Kulturskolan och 
Vuxenutbildningen möjliggörs. Lokalerna är inte evakueringslokaler som först 
planerades utan kommer att bli permanenta. Lokalerna förväntas vara färdiga för 
inflyttning i augusti 2024. Verksamhetens lokalbehov har definierats och 
projekteringsarbetet har därefter genomförts. Ett genomförandebeslut föreslås nu 
fattas för att uppdra till Huge Bostäder att påbörja byggnationen. Huges investering 
bedöms enligt inkomna anbud uppgå till 30,2 miljoner kronor och årshyran blir 4,5 
mnkr. Den tidigare kalkylen som investeringsmedlen bygger på har preciserats under 
projekteringsarbetet och investeringskostnaderna har i samband med detta ökat. Det 
innebär högre investeringskostnader för Huge Bostäder AB och därmed högre hyra 
för Kultur- och fritidsnämnden. Ekonomidirektören föreslås få i uppdrag att teckna 
hyresavtal på delegation. Finansieringen av ökad drift för Kultur- och fritidsnämnden 
behöver beaktas i delår 2. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Eva Ellenfors (chef strategisk fastighets- och 
lokalsektion) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Kultur- och fritidsnämnden 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  21 (53) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 10   
    
Diarienummer KS-2023/1498.259    
 

 
 

Genomförandebeslut för Sjödalsgymnasiet och elevhälsan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Genomförande av hyresgästanpassning samt tilläggsbeställning 
hyresgästanpassning för Sjödalsgymnasiet i fastigheten Gymnasiet 4 godkänns. 

2. Genomförande av hyresgästanpassning för Sjödalsgymnasiets och 
Huddingegymnasiets elevhälsa i fastigheten Gymnasiet 4 godkänns. 

3. För genomförandet av hyresgästanpassningen samt tilläggsbeställning 
hyresgästanpassning för Sjödalsgymnasiet godkänns en investeringsbudget på 26,9 
miljoner kronor. 

4. Huddinge Samhällsfastigheter ABs kostnader för utrangering av befintliga lokaler 
uppgår till 321 tusen kronor. Kostnaden belastar Kommunstyrelsens driftbudget och 
finansieras genom omfördelning av centralt anslag för ökade lokalkostnader. 

5. För genomförandet av hyresgästanpassningen för Elevhälsan godkänns en 
investeringsbudget på 5,4 miljoner kronor. 

6. 32,3 miljoner kronor omfördelas från Kommunstyrelsens investeringsram 2024 till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

 
Sammanfattning 
På grund av att kommunens nya kommunhus ska lokaliseras till Paradisbacken 33 
behöver Sjödalsgymnasiet flytta till nya lokaler. Hösten 2023 fattade 
Kommunfullmäktige ett inriktningsbeslut som innebär att projektering av nya lokaler 
beställdes och att finansieringen skulle beaktas i mål och budget för 2024. Nu föreslås 
beslut att genomföra hyresgästanpassningarna. 
 
Sjödalsgymnasiet har lämnat 2 675 kvm yta i Forellen 11 på Paradistorget 16 och 
kommer att lämna 9 696 kvm på Paradisbacken 33 för permanent flytt in i 
Huddingegymnasiet, som minskar lokalytorna till förmån för Sjödalsgymnasiet med 
ca 1 530 kvm. Huddingegymnasiet har en överkapacitet i teorisalar och matsal som 
nu kommer i bruk, vilket för Sjödalsgymnasiet är en effektivare och mer ekonomisk 
lösning i jämförelse med en ny lokal. Etableringen av en gemensam Elevhälsa för 
både Sjödalsgymnasiet och Huddingegymnasiet innebär att resurser och lokaler kan 
samordnas. Ett minskat programutbud för Sjödalsgymnasiet i kombination med att 
lokalerna samnyttjas med Huddingegymnasiet, ger ökade förutsättningarna för 
samarbeten, effektiviseringar och en ekonomi i balans för gymnasieverksamheten. 
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Den långsiktiga målsättningen att öka antalet elever som väljer att gå gymnasiet i 
Huddinge kräver en satsning på kvalitet och attraktivitet i undervisning och 
lärmiljöer, vilket endast kan möjliggöras genom att frigöra medel som idag är bundna 
i lokalkostnader. (GAN-2022/401). 
 
Investeringskostnaden bedöms av Huddinge Samhällsfastigheter AB uppgå till 21 
miljoner kronor för Sjödalsgymnasiet. Elevhälsans lokalbehov har också definierats 
för att motsvara de två gymnasieskolornas behov. Investeringskostnaden för 
Elevhälsan uppgår till 5,4 miljoner kronor. Tilläggsbeställningen bedöms uppgå till 
5,9 miljoner kronor och finns inte med i mål och budget 2024. 
 
Av medel avsatta i mål och budget för Kommunstyrelsens och flytt och evakueringar 
föreslås 32,3 miljoner omfördelas till Huddinge Samhällsfastigheter AB från 
Kommunstyrelsens budget. 
 
Driftkostnaden för Sjödalsgymnasiet och Huddingegymnasiet beräknas minska på 
grund av att verksamhetens totala hyreskostnader sjunker från 33,8 miljoner till 20,0 
miljoner kronor per år när Sjödalsgymnasiet lämnar lokalerna i Forellen 11 och 
Paradisbacken 33, varav årshyran för hyresgästanpassningarna för Elevhälsan 
beräknas till 0,6 miljoner kronor per år, 2,5 miljoner kr per år för Sjödalsgymnasiet 
och för tilläggsbeställningen estimeras 0,9 miljoner kronor. 
 
Samlokalisering av Sjödalsgymnasiet, Huddingegymnasiet och Elevhälsan har många 
positiva konsekvenser för eleverna men också för gymnasieverksamheten. 
Verksamheten flyttar till permanenta lokaler, får effektivare lokalanvändning, ökade 
möjligheter att driva förändring av organisation och kultur samt lägre hyreskostnader 
i jämförelse med tidigare lokalisering av Sjödalsgymnasiet. Elevhälsans lokaler och 
verksamhet kommer att finnas både för Huddingegymnasiet och Sjödalsgymnasiets 
elever.  
 
Lokalerna ska vara färdiga för inflyttning i augusti 2024 med förskjutning för de 
anpassningar som omfattas av tilläggsbeställningen. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Tomas Selin (C), Karl Henriksson (KD), Martina Nyman 
(L) och Eva Ellenfors (chef strategisk fastighets- och lokalsektion) yttrar sig i ärendet 
innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt ändringsyrkande från Kristdemokraterna. 
 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut och avslå Karl Henrikssons (KD) 
ändringsyrkande. 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan föreslå kommunfullmäktige att besluta 
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i enlighet med förvaltningens förslag till beslut i beslutspunkt 1-2 och 4-6 och finner 
att så är fallet.  
 
Därefter ställer ordföranden förvaltningens förslag till beslut i beslutspunkt 3 mot 
Karl Henrikssons (KD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet avseende beslutspunkt 3 till förmån 
för eget ändringsyrkande. 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/1498.259 
 

 

YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 
 

 

 

Ärende 10. Genomförandebeslut för Sjödalsgymnasiet och 
elevhälsan  

Förslag till ändringsbeslut 

3. För genomförande av hyresgästanpassningen för Sjödalsgymnasiet 

godkänns en investeringsbudget på 21 miljoner kronor.  

Bakgrund 

Kristdemokraterna har ifrågasatt värdet i att behålla Sjödalsgymnasiet som 

en separat organisation efter flytten från de egna lokalerna vid 

Paradistorget till Huddingegymnasiets lokaler. Därför ser vi inte heller 

något skäl att lägga en tilläggsbeställning på lokaler för den utökade 

administration som blir följden av vänsterstyrets vurm för många olika 

mindre gymnasieskolor i samma skolbyggnad. I just detta lokalärende 

innebär Kristdemokraternas politik en besparing på 5,9 miljoner kronor, 

men de årliga vinsterna av minskad administrativ överbyggnad kommer att 

bli betydligt större, pengar som oavkortat kan läggas på fler lärare och 

bättre utbildning för Huddinges ungdomar. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 11   
    
Diarienummer KS-2023/1499.259    
 

 
 

Genomförandebeslut för vuxenutbildningen i egen regi  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Genomförande av hyresgästanpassning för Vuxenutbildningen i egen regi i 
Paradistorget 16 godkänns. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden medges hyreskompensation för 
tillkommande hyreskostnader för verksamheten på Paradistorget 16. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Ekonomidirektören får i uppdrag att teckna hyresavtal på delegation till en kostnad 
på 3 050 kr/kvm, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
punkt 1 och 2 ovan. 

 
Sammanfattning 
Kommunens Vuxenutbildning i egen regi bedrivs i lokaler på Patron Pehrs väg i 
centrala Huddinge. Evakueringen av Paradisbacken 33 för att bygga ett nytt 
kommunhus innebär att Vuxenutbildningen behöver flyttas då lokalerna på Patron 
Pehrs väg ska användas för att flytta verksamheter som idag finns i Paradisbacken 33. 
 
Vuxenutbildningen ska flytta permanent till två olika lokaler i centrala Huddinge. 
Delar av verksamheten förläggs till Paradistorget 16 (Forellen 11) och den andra 
flyttar till Huddinge stationsväg 5 (Tingshuset 1). För Huddinge stationsväg krävs 
inget genomförandebeslut eftersom lokalerna inte behöver anpassas för 
verksamheten. 
 
De nya lokalerna är inte evakueringslokaler som först planerades utan kommer att bli 
permanenta. De nya lokalerna bedöms bli mer ändamålsenliga än de lokaler som 
lämnas. Personalytorna är utformade så att samnyttjande mellan Kulturskolan, som 
även lokaliseras till Forellen 11 och Vuxenutbildningen möjliggörs Ombyggnation av 
lokalerna förväntas vara färdiga för inflyttning i augusti 2024. 
 
Under 2023 har Vuxenutbildningens lokalbehov definierats och projekteringsarbetet 
har genomförts för Forellen 11. Ett genomförandebeslut föreslås nu fattas för att 
uppdra till Huge Bostäder att påbörja byggnationen. Huge Bostäder AB´s investering 
är 23,9 miljoner kronor. Årshyran för lokalen uppgår till 4,9 mnkr. 
Ekonomidirektören föreslås få i uppdrag att teckna hyresavtal på delegation. 
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Lokalerna på Paradistorget 16 beräknas vara färdiga för inflyttning i augusti 2024. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Tomas Selin (C) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutet ska skickas till 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen 
Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 12   
    
Diarienummer KS-2023/1263.919    
 

 
 

Höj kompetensen i förskolan – svar på motion väckt av Bo 
Källström, Christopher Smith och Martina Nyman (samtliga L)
  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 10 januari 2024, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
En motion har inkommit från Bo Källström, Christopher Smith, Martina Nyman 
(samtliga L) gällande att Huddinge kommun måste höja utbildningsnivån bland 
anställda i Huddinge kommuns förskolor. Motionärerna anser att det särskilt gäller att 
höja andelen utbildade förskollärare och att kommuns ambition måste vara att så 
många som möjligt inom den pedagogiska verksamheten inom förskolan är utbildade 
förskollärare. 
 
Motionen har skickats på remiss till förskolenämnden. 
 
I förskolenämndens remissvar beskriver förvaltningen att Huddinge kommun har en 
hög ambition både när det gäller att öka andelen förskollärare i förskolan och antalet 
medarbetare med adekvat utbildning. De senaste åren har politiska satsningar 
genomförts för ökad förskollärartäthet och det har inrättats karriärtjänster i form av 
förste förskollärartjänster inom den kommunala förskolan. 
 
Förvaltningen har fått i uppdrag att se över titlar, ansvar och roller inom förskolan i 
verksamhetsplanen för 2023. Uppdraget ska redovisas till förskolenämnden i 
samband med verksamhetsberättelsen för 2023. 
 
Mot bakgrund av förskolenämndens remissvar konstaterar kommunstyrelsens 
förvaltning att förskolenämnden arbetar aktivt med att höja kompetensen inom 
förskolan. Arbetet bedöms kunna likställas med motionärernas yrkande. 
 
Mot bakgrund av detta föreslås att motionen anses motionen besvarad. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L), Louise Rollins (MP), Tomas Selin 
(C) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 
 
Propositioner 
Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Carl-Otto Engbergs (L) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 13   
    
Diarienummer KS-2023/1546.119    
 

 
 

Huddinge behöver en Funkisfestival – svar på motion väckt 
av Bo Källström, Christopher Smith och Martina Nyman 
(samtliga L)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 17 januari 2024, ska motionen avslås. 

 
Sammanfattning 
I juni 2023 väckte Bo Källström, Christopher Smith och Martina Nyman (samtliga L) 
motionen ”Huddinge behöver en Funkisfestival” i kommunfullmäktige. 
Förslagsställarna yrkar att Huddinge kommun blir medlem i föreningen Funkisglädje 
samt att kommunen anordnar en funkisfestival. 
 
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden. 
 
Vård- och omsorgsnämnden påpekar sitt remissvar att nämndens ansvar för frågan 
begränsar sig till att ledsaga och ge möjlighet att delta på lika villkor till de med 
biståndsbedömda insatser inom LSS. 
 
Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt remissvar att kommunen ger utrymme för 
målgruppen personkrets 1 inom LSS att delta i flera olika kulturella verksamheter. 
Studieförbunden ABF och Studieförbundet Vuxenskolan erbjuder med stöd av bidrag 
från kultur- och fritidsnämnden verksamheter så som musikal, teater, film- och 
konstskapande för målgruppen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med såväl kultur- och fritidsnämnden som 
motionärerna om vikten av att erbjuda personer med funktionsnedsättingar 
plattformar att synas och få utrycka sig på. Förvaltningen konstaterar att kommunen 
genom stöd till studieförbundens reguljära verksamhet redan har ett antal kulturella 
aktiviteter som bland annat erbjuder sång- och musikskapande för målgruppen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att de kulturella insatser för målgruppen som 
görs idag är tillfredställande. Dessutom skulle en funkisfestival kräva att kultur- och 
fritidsnämnden i tillägg till deltagarkostnaden tillsätter en egen projektorganisation 
samt tar fram ett omfattande förarbete.  
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Mot bakgrund till ovanstående bör motionen avslås. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L), Eeva Laine (S), Karl Henriksson 
(KD), Christian Stulen (HP) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Carl-Otto Engberg (L) och Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
 
Christian Stulen (HP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Carl-Otto Engbergs (L) och 
Karl Henrikssons (KD) bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 14:03-14:13 
och finner att så är fallet. 
 
Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget bifallsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 14   
    
Diarienummer KS-2023/511.919    
 

 
 

Tuffare tag mot klotter – svar på motion väckt av Karl 
Henriksson och Anneli Johansson (båda KD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 17 
januari 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Karl Henriksson och Anneli Johansson (båda KD), har lämnat en motion där de 
föreslår att klotter på kommunens och kommunala bolags mark och fastigheter ska 
avlägsnas inom 24 timmar efter att en felanmälan har registrerats. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning hänvisar till kommunens nuvarande avtal för 
klottersanering som anger att klotter som kan väcka anstöt tas bort inom 24 timmar 
från det att en felanmälan registreras och övrigt klotter tas bort inom 48 timmar. Inför 
att nuvarande avtal löper ut den 20 maj 2025, kommer kommunens tidsramar 
gällande klottersanering och dess ekonomiska konsekvenser ses över. 
 
Med hänvisning till detta bör motionen avslås. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD) och Love Bergström (M) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Aza Cheragwandi (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Karl Henrikssons (KD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  31 (53) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
Reservationer 
Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Love Bergström (M) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: Dnr 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 14 Tuffare tag mot klotter – svar på motion väckt 
av Karl Henriksson och Anneli Johansson (båda KD) 
 

Moderaterna delar i grunden Kristdemokraternas inställning i frågan och 

anser att Huddinge kommun ska vara aktiv i arbetet att sanera klotter, och i 

allmänhet säkerställa att våra gemensamma utrymmen hålls rena, snygga 

och trygga. Vi anser dock att ett mer framträdande behov är att utveckla 

samverkan med Trafikverket samt fastighetsägarna inom kommunen för att 

klotter och nedskräpning på fastigheter och ytor utom kommunens kontroll 

och ansvar snabbare och bättre kan saneras. Offensivare garantitider kan 

möjligen hjälpa, men om omkringliggande fastigheter inte lever upp till 

samma standard uppnås inte syftet med att motverka effekterna av Broken-

windowteorin.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 15   
    
Diarienummer KS-2023/2171.271    
 

 
 

Ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler och 
anläggningar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler och anläggningar, bilaga 3 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 januari 2024, antas 
och ersätter tidigare Ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler, 2018-
06-11 § 3. 

2. Kommunfullmäktige delegerar beslutanderätten avseende mindre förändringar utan 
principiell betydelse av ramavtalet med tillhörande bilagor till kommunstyrelsen. 

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ingå överenskommelse 
om genomförande med Huddinge Samhällsfastigheter AB avseende 
implementeringen av nytt Ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler 
och anläggningar. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar 
enligt punkten 2, att delegera beslutanderätten avseende mindre förändringar utan 
principiell betydelse av ramavtalet med tillhörande bilagor till kommundirektören. 

 
Sammanfattning 
Befintligt ramavtal avseende hyresvillkor upplevs som svårtolkat och svår-tillämpat 
varför förslag på nytt ramavtal har tagits fram i syfte att tydliggöra hyresvillkoren på 
ett affärsmässigt sätt. Det nya ramavtalet anger likt tidigare att enskilda hyresavtal ska 
tecknas på objektsnivå men hyresnivån fastställs och fixeras per objekt genom hela 
hyrestiden och inte i treårsperioder. Föreslagen hyresmodell utgår, likt idag, från 
självkostnad med skillnad att avskrivningar, som idag ligger till grund för delar av 
kapitalkostnaden, tas bort och ersätts med ett avkastningskrav på eget kapital. Detta 
för att säkerställa att bolaget får ersättning endast om återinvestering i nya 
komponenter sker. Det ger även en tydligare koppling avseende bolaget lönsamhet till 
dess balansräkning och egna kapital. Kommunstyrelsens förvaltning anser att förslag 
till nytt ramavtal skapar drivkrafter för en ökad affärsmässighet, kostnadseffektivitet 
och ändamåls-enlighet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 16

Diarienummer KS-2023/2172.259 

Ramavtal avseende tilläggstjänster för verksamhetsnära 
tjänster och små byggentreprenader 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige i enlighet med ärende KS-2023/2171 
antar Ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler och anläggningar 
beslutar kommunstyrelsen att: 

1. Ramavtal tilläggstjänster för verksamhetsnära tjänster och små byggentreprenader
med tillhörande bilagor, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande
daterat den 17 januari 2024, antas.

2. Beslutanderätten avseende mindre förändringar utan principiell betydelse av
ramavtalet med tillhörande bilagor delegeras till kommundirektören.

Sammanfattning 
Respektive förvaltning eller verksamhet har löpande under året behov av att köpa 
vissa tjänster eller entreprenader som inte ingår i hyran för respektive lokal eller som 
avser utförande av sådana åtaganden som åligger kommunen som hyresgäst enligt 
respektive hyresavtal. Huddinge Samhällsfastigheter AB kan bistå med sådana 
åtaganden till de av kommunens olika förvaltningar som är hyresgäster till bolaget. 
Parterna föreslås därmed ingå Ramavtal för tilläggstjänster avseende verksamhetsnära 
tjänster och små byggentreprenader med tillhörande bilagor. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 

Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/2172.259 

PROTOKOLLSANTECKNING 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 16. Ramavtal avseende tilläggstjänster för 
verksamhetsnära tjänster och små byggentreprenader  

Hur Huddinge kommun ska gå till väga för att uppnå en effektiv och 

kvalitativ fastighetsförvaltning och fastighetsutveckling som både ger goda 

lokaler för användare och anställda och låga kostnader för kommunens 

skattebetalare är en diskussion som förts i decennier. Vi kristdemokrater 

bedömer att de föreslagna ramavtalen med Huddinge Samhällsfastigheter 

AB kommer att bidra till en förbättring. Vi befarar dock att ordningen att 

beslut om små byggentreprenader som överstiger ett prisbasbelopp ska 

fattas av kommunstyrelsens förvaltning riskerar att leda till ökade kostnader 

och längre hanteringstider för mindre justeringar som kan vara väldigt 

viktiga för lokalernas användare. Om även investeringar på ett till tre 

prisbasbelopp, exklusive moms, kunde beslutas på förvaltningsnivå, 

bedömer vi att förvaltningarna kan få sina behov tillgodosedda snabbare 

utan att det medför några större risker för kraftiga kostnadsökningar för 

kommunen. 

 

Karl Henriksson (KD)  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 17   
    
Diarienummer KS-2024/179.118    
 

 
 

Riktlinjer för civilsamhället - deltagande på demokratidagarna 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Riktlinjer för civilsamhället – deltagande på demokratidagarna ska ha den lydelse 
som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 5 februari 2024. 

2. Beslut om organisation inte uppfyller listade krav fattas av kommunstyrelsens 
arbetsutskott, KSAU. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun anordnar årligen demokratidagar med syftet att skapa 
mötesplatser för dialog samt för att lyfta fram demokratin som värdegrund, 
styrelseskick och arbetssätt. För att säkerställa transparens och främjande av 
grundläggande demokratiska värderingar under samtliga aktiviteter som utförs under 
demokratidagarna har ett antal grundläggande kriterier tagits fram för dem som vill 
delta eller samverka under demokratidagarna. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 18   
    
Diarienummer KS-2023/425.112    
 

 
 

Översyn av kommunstyrelsens och nämndernas 
delegationsordningar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Delegationsordning för kommunstyrelsen ska ha den ändrade lydelse som framgår av 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 januari 
2024. 

 
Sammanfattning 
Nu gällande delegationsordning för kommunstyrelsen, med kommundirektörens 
vidaredelegering antogs av kommunstyrelsen den 3 maj 2023, § 19. 
 
Inför 2023 gavs kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ”Ta fram förslag till 
enhetliga delegationsordningar för kommunens samtliga nämnder, med utgångspunkt 
från de nya nämndreglementena som antogs av kommunfullmäktige 2022.”. 
 
Uppdraget syftar dels till att säkerställa att delegationsordningarna är anpassade efter 
de nya reglementena, dels till att göra delegationsordningarna likformiga i de delar 
där det är lämpligt. En tydligare beslutsorganisation förväntas bland annat leda till 
effektivare beslutsprocesser och ökad rättssäkerhet för kommunens invånare. 
 
Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till delegationsordning för kommunstyrelsen 
ska, efter kommunstyrelsens beslut, vara utgångspunkt för arbetet med revideringen 
av nämndernas delegationsordningar. Detta sker i dialog mellan kommunstyrelsens 
förvaltning och övriga förvaltningar. 
 
De ändringar som föreslås i delegationsordning för kommunstyrelsen är markerade 
och framgår av bilaga 1, 3 och 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Webbredaktionen  
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 19   
    
Diarienummer UPP-2023/119.183    
 

 
 

Kategoriplan för Entreprenad  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen fastställer strategier och effektmål i kategoriplanen för 
Entreprenad enligt Bilaga 1. 

 
Sammanfattning 
Ärendet avser kategoriplan för anskaffning av entreprenader och tjänster inom 
kategorin entreprenad såsom exempelvis objektspecifika entreprenader, tekniska 
konsulter, vinterväghållning mm. 
 
Effektmålen fokuserar på partnerskap, proaktiv avtalsuppföljning, bekämpa 
välfärdsbrottslighet, utveckla e-handel och minska miljöpåverkan. 
 
Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Datum: 2024-03-06 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19: Kategoriplan för entreprenad 

För att kategoriplanerna till fullo ska vara långsiktiga planer för kategoriarbetet är 
det viktigt att de är tydligt utformade. Vad gäller kategoriplanen för entreprenad 
är den det i hög grad, men samtidigt finns det delar som snarare är där för syns 
skull än för att utgöra en plan. 

I kategoriplanen nämns bland annat att krav på jämställdhet ska ställas i alla 
upphandlingar och att lokala företag ska ges goda möjligheter att delta i 
upphandlingar. Vilka jämställdhetskrav som ska ställas är dock oklart, vid ett 
förtydligande från förvaltningen framgår att vad som menas är att anbudsgivare 
ska beskriva aktiva åtgärder för att förebygga diskriminering och verka för lika 
rättigheter och möjligheter oavsett diskrimineringsgrund. Utifrån detta anser vi 
att det hade varit rimligare att införa en skrivelse om diskriminering i enlighet 
med förtydligandet, då det är en skrivelse med mer substans än en bred om krav 
på jämställdhet.  

Vad gäller lokala företags möjligheter att delta i upphandlingar framgår ur samma 
förtydligande att små lokala företag har möjlighet att gå in som underleverantör 
till större leverantörer inom kategorin och att lokala företag kan, likt övriga 
företag, anmäla sig till direktupphandlingsregistret. Det är, i sak, alltså inte frågan 
om att se över lösningar för hur vi kan stärka de lokala företagens konkurrenskraft 
i upphandlingarna utan att de ska behandlas som övriga leverantörer. Här skulle 
Sverigedemokraterna vilja se lite mer framåtanda från förvaltningen, för att stärka 
företagarsituationen i Huddinge kommun. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 20

Diarienummer KS-2023/2649.912 

Granskning av investeringsprocessen – svar på 
revisionsgranskning  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 januari 2024, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på KPMGs granskning av den 
kommunala investeringsprocessen.

Sammanfattning 
Revisionsbyrån KPMG har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 
genomfört en granskning av kommunstyrelsens investeringsprocess. Syftet med 
granskningen har varit att bedöma om processen kring investeringsprojekt omfattas 
av tillräcklig styrning och intern kontroll. 

Den sammanfattade bedömningen utifrån granskningens syfte är att 
kommunstyrelsen till viss del har säkerställt en ändamålsenlig och därmed tillräcklig 
intern styrning och kontroll av kommunens investeringsprocesser. Det bedöms att:  

- Huddinge kommun har skapat en klar och tydlig projektmodell för 
investeringsprocesser, där det tydligt framgår vilka olika roller som ett 
investeringsprojekt måste innehålla tillika vilka beslut som behöver fattas. Därutöver 
har man skapat tydliga arbetsbeskrivningar innehållande ansvarsfördelning samt till 
vilka respektive roll rapporterar till.

- Oförmågan att leverera investeringar indikerar antingen en för hög ambitionsnivå 
vad gäller planerade investeringar, bristande leveranskapacitet i den egna 
organisationen, eller bådadera.

- Det saknas en sammanhållen och tydligt kommunicerad kommunövergripande 
prioritetsordning gällande vilka investeringar som ska prioriteras och vilka som ska 
senareläggas. Därmed minskar möjligheten att jämföra mellan nämnder/bolag och 
förståelsen för varför ett visst projekt prioriterats över ett annat blir sämre.
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 21

Diarienummer KS-2023/2690.109 

Bättre information om hyresbostäder – svar på remiss från 
landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Kommunstyrelsens beslut 
Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 17 januari 
2024, överlämnas till landsbygds- och infrastrukturdepartementet som yttrande över 
remissen SOU 2023:65 ”Bättre information om hyresbostäder – kartläggning av 
andrahandsmarknaden och ett förbättrat lägenhetsregister”. 

Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått betänkandet ”Bättre information om hyresbostäder – 
kartläggning av andrahandsmarknaden och ett förbättrat lägenhetsregister” på remiss 
från landsbygds- och infrastrukturdepartementet. Utredningen har haft i uppdrag att 
undersöka i vilken utsträckning hyresvärdar agerar på ett sätt som medför negativa 
konsekvenser för hyresgäster, närområden eller hyresbostadsmarknaden samt att 
överväga om ett register för hyresbostäder bör införas och göras tillgängligt för fler 
aktörer. Kommunstyrelsens förvaltning har sänt ärendet på internremiss till Huge 
Bostäder AB och genom samberedning inhämtat synpunkter från miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen då förvaltningens lantmäteriavdelningsenhet mät och 
kart hanterar kommunens lägenhetsregister. 

Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig precis som de interna remissinstanserna 
positiv till förslagen i betänkandet. Att flera aktörer kan få ta del av uppgifterna om 
upplåtelseform, antal lägenheter, storlek och kategori är viktigt för 
samhällsplaneringen i vid bemärkelse, men även för räddningstjänsten. 

Att förstahandshyresgästen förs in i registret är bra då uppgiften kan underlätta för 
bostadsbolag och de rättsvårdande myndigheterna att motverka brottslighet kopplad 
till hyresfastigheter. Det innebär även att myndigheter som betalar ut olika 
bosättningsrelaterade bidrag får ökade kontrollmöjligheter, vilket är ett steg för att 
motverka felaktiga utbetalningar, välfärdsbrott och folkbokföringsfel. 

Merarbetet förslagen genererar för kommunens hanterande av lägenhetsregistret 
måste dock kompenseras. 

Beslutet ska skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 22

Diarienummer KS-2022/1011.107 

Förslag om att avsluta Huddinge kommuns vänortssamarbete 

Kommunstyrelsens beslut 
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 17 januari 2024, avslutar Huddinge kommun sitt 
vänortssamarbete. 

Sammanfattning 
Under mellankrigsåren och efter andra världskriget blev den europeiska 
vänortsrörelsen en slags fredsrörelse då man hoppades att genom samarbete på 
kommunnivå kunna överbrygga motsättningar och öka förståelsen mellan folk. 
Vänortsutbyte sker vanligtvis mellan skolor och kommunala förvaltningar med målet 
att utbyta idéer och erfarenheter kring gemensamma problem. Samarbetet bedrivs ofta 
med utgångspunkt i ett vänortsavtal eller andra fastlagda riktlinjer. 

I slutet av 1940-talet inrättade Huddinge kommun vänortssamarbeten med Vanda stad 
i Finland, Askim kommune i Norge och Lyngby-Taarbaek kommune i Danmark. År 
1985 beslöt kommunstyrelsen att också Seydisfjördur kommune på Island skulle bli 
en vänskapsort och 1989 beslutade kommunstyrelsen att utöka kretsen av 
vänortskommuner med Nuuk kommune på Grönland. Vänorterna har en efter en 
lämnat samarbetet och de senaste åren har Huddinge kommuns vänorter endast bestått 
av Vanda stad. Dagens vänortsutbyte är således av begränsad omfattning och saknar 
dessutom struktur. Trenden är att allt fler kommuner avslutar sitt vänortsutbyte och i 
stället söker projektinriktade samarbeten där det går att söka extern finansiering eller 
mer verksamhetsinriktade samarbetsavtal. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att vänortssamarbetet är en samverkansform 
som under efterkrigstiden fyllde en funktion men som nu, i en digital tidsålder, tjänat 
ut sin roll. Att utbyta idéer och erfarenheter mellan ett antal kommuner i olika länder 
kring gemensamma problem kan idag ske på ett helt annat sätt än för 60–70 år sedan 
och behöver inte manifesteras i en överenskommelse om vänortssamarbete eller 
begränsas till några få kommuner. 

Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att Huddinge 
kommuns vänortssamarbete bör avslutas. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen bifaller bilagt tilläggsyrkande från 
Liberalerna. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut samt avslag till Carl-Otto Engbergs (L) 
tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet.  
 
Därefter ställer ordföranden Carl-Otto Engbergs (L) tilläggsyrkande mot avslag och 
bifall och finner att det avslås. 
 
Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen lämnas 
inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2022/1011.107 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 22. Förslag om att avsluta Huddinge kommuns 
vänortssamarbete 

Förslag till beslut: 

Tilläggsyrkande: 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag 
att ta fram en strategi för hur Huddinge kommun proaktivt kan arbeta med 
internationella samarbeten framöver 

Motivering: 

Huddinge kommun har som stor kommun i huvudstadsområdet en viktig 
roll att spela när det gäller att medverka till internationella utbyten som 
främjar fred, ekonomisk utveckling och solidaritet. Vi delar i grund och 
botten förvaltningens syn på att vänortssamarbeten som modell tjänat ut 
sin funktion i en modern värld. Genom att ge kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att utarbeta en ny och framåtblickande strategi för 
hur Huddinge kommun ska arbeta med internationella samarbeten, kan vi 
ta viktiga steg mot att öka vår civila beredskap i oroliga tider samt stärka 
vårt kunskapsutbyte. 

Liberalernas motion som föreslår att formalisera ett samarbete mellan 
Huddinge och  Trostyanets i Ukraina, är ett exempel på hur Huddinge 
solidariskt skulle kunna bidra till en kommun i krig, samtidigt som vi skulle 
kunna dra lärdomar för att stärka vår egen beredskap i oroliga tider.  

Genom att arbeta mer framåtlutat med internationella samarbeten kan 
Huddinge kommun dra nytta av kunskapsutbyte och erfarenhetsdelning 
med kommuner i andra länder som har liknande utmaningar som vi har. 
Det kan bidra till att öka vår egen beredskap och motståndskraft mot 
globala utmaningar såsom klimatförändringar, pandemier såväl som fysiska 
eller digitala säkerhetshot. 

En välformulerad strategi ger oss också möjlighet att arbeta långsiktigt och 
hållbart med partnerskap och projekt som främjar fred, demokrati och 
utveckling runt om i Europa och världen. 

De senaste åren har visat att ensam inte är stark. Ensam är bara ensam. 

För Liberalerna 
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Carl Otto Engberg 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 23   
    
Diarienummer KS-2024/186.902    
 

 
 

Nämndinitiativ från Nujin Alacabek (V) om anmälningsplikt  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genom denna skrivelse tillkännage för regeringen att 
Huddinge kommun ställer sig bakom kravet på att undanta all personal i kommuner 
och regioner från den föreslagna anmälningsplikten. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek (V) anmälde ett nämndinitiativ om anmälningsplikt på 
kommunstyrelsens sammanträde den 31 januari 2024, vilket bordlades på samma 
sammanträde. 
 
I nämndinitiativet föreslås att kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att 
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande 
pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga 
eller socialtjänsten. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD), Love Bergström 
(M), Karl Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L) och Tomas Selin (C) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen bifaller bilagt ordförandeförslag 
och att nämndinitiativet från Nujin Alacabek (V) ska anses besvarat med hänvisning 
till ordförandeförslaget. 
 
Nujin Alacabek (V) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Felix Byström (SD), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto 
Engberg (L) yrkar avslag till ordförandeförslaget och nämndinitiativet.  
 
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot bifall och avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget.  
 
Därefter frågar ordföranden om nämndinitiativet kan anses besvarat eller om det ska 
avslås och finner att det anses besvarat. 
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Reservationer 
Felix Byström (SD), Sven Pernils (SD), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M), 
Hampus Holmgren (M) och Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Felix Byströms (SD) med fleras avslagsyrkanden. 
 
Protokollsanteckningar 
Carl-Otto Engberg (L) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Regeringskansliet 

  



Huddinge Kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 

 
 
 

 

 

Nämndinitiativ till kommunstyrelsen 

 

I Tidöavtalet står det att det ska lämnas förslag till en ordning med “anmälningsplikt 

mellan Polisen och myndigheter som antas komma i kontakt med personer som 

befinner sig illegalt i landet”. Det beskrivs hur kommuner och myndigheter ska vara 

skyldiga att informera Migrationsverket om papperslösa i syfte att försvåra 

möjligheten att leva i landet utan tillstånd.  

 

Dessa formuleringar har många fackförbund och civilsamhällesorganisationer 

reagerat på. Välfärdsanställdas uppgift är att ge personer utbildning, vård, omsorg 

och socialt stöd utifrån behov. Enligt t.ex. barnkonventionen har alla barn rätt till 

utbildning, lek och en meningsfull fritid. Alla människor har rätt till vård som inte kan 

anstå, oavsett legal status och rätt till nödbistånd från socialtjänsten.  

 

Det finns stora risker för liv och hälsa med anmälningsplikt inom välfärden. De 

människor som lever som papperslösa i Sverige kommer på grund av rädsla att avstå 

från att söka nödvändig vård, nödbistånd från socialtjänsten eller till och med 

pedagogisk verksamhet för barn. Det finns till exempel särskilda farhågor kring 

våldsutsatthet för kvinnor där socialtjänsten kan göra viktiga insatser.  

 

Kommunstyrelsen bör därför, precis som kommunstyrelsen i Malmö stad, tillskriva 

regeringen, om vikten av att inte införa informationsplikt eller anmälningsplikt i 

kommunal verksamhet. Även om det finns en skrivning i Tidöavtalet om att 

anmälningsplikt skulle kunna strida om ömmande värden, till exempel i sjukvården, 

finns det ingen som helst garanti för att förskola, skola eller socialtjänst kommer att 

omfattas av dessa.  

 



Det är av vikt att som kommunala politiska företrädare agera i tid innan beslut, för att 

påvisa de stora konsekvenserna förslaget skulle innebära i den kommunala 

verksamheten.  

 

Vänsterpartiet föreslår därför 

 

• att kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att anmälningsplikt inte bör 

införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, 

fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga eller socialtjänsten. 

 

 

Nujin Alacabek                       Robert Forsman 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2024/186.902 

Ärende 23 Nämndinitiativ från Vänsterpartiet om 
anmälningsplikt 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att genom denna skrivelse tillkännage för 

regeringen att Huddinge kommun ställer sig bakom kravet på att undanta all 

personal i kommuner och regioner från den föreslagna anmälningsplikten. 

Motivering 

I utanförskap frodas social utsatthet, vilket leder till segregation, otrygghet 

och omänskligt utnyttjande. Inte minst barns rättigheter urholkas om 

samhället sviker och inte erbjuder en likvärdig skolgång, en meningsfull fritid 

och trygga uppväxtvillkor. Därför måste samhällets fulla kraft mobiliseras för 

att bekämpa och motverka uppkomsten av dessa destruktiva sammanhang och 

parallellsamhällen.  

Regeringen har gett utredningen om stärkt återvändandeverksamhet i uppdrag 

att se över om medarbetare i kommuner, regioner och myndigheter ska vara 

skyldiga att informera Migrationsverket och polisen när de kommer i kontakt 

med personer som vistas i Sverige utan tillstånd. Ett ökat informationsutbyte 

mellan myndigheter och kommuner behövs för att motarbeta skuggsamhället. 

Men det får inte ske på bekostnad av den mellanmänskliga tillit som hela 

välfärdssektorn bygger på.  

En framgångsfaktor för den svenska välfärden är det relativt höga förtroende 

vi har till myndigheter och aktörer inom välfärden. Vi litar på att sjukvården 

finns där när vi behöver den, att socialtjänst och vård- och omsorg tillgodoser 

våra individuella behov och att våra barn får en likvärdig och lyckad 

skolgång. Vi uppmärksammar också att att förtroendet för välfärden tenderar 

att vara lägre i segregerade områden. Här behöver kommuner och regioner ta 

ett större helhetsansvar. Förutom att öka vår livskvalitet och levnadsstandard 

bidrar den generella välfärden också till ökad tillit och samhällsgemenskap. 

Men tilliten möjliggör i sin tur också för att välfärden faktiskt når ut till och 

är tillgänglig för de samhällsgrupper som har störst behov av samhällets stöd. 

I en tid då illasinnade aktörer försöker så splittring och misstro inom det 

svenska samhället behövs insatser som stärker tilliten och ökar vår 

motståndskraft. Vi ser uppenbara risker med ett angiverisystem där 

socialsekreterare och lärare först ska ta hand om barn för att därefter agera 

gränspoliser. Detta skulle riskera att urholka tilliten ytterligare, särskilt i 

segregerade områden. Så pass mycket att människor som behöver hjälp eller 

omvårdnad låter bli att ta kontakt med myndigheter eller andra 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

 
 

samhällsaktörer. Det kan innebära att barn far illa, att kvinnor inte får skydd 

om de utsätts för våld i nära relationer och att den sociala utsattheten i stort 

blir än mer påtaglig. Förtroendet för rättssamhälle och polis riskerar också att 

försvagas av dessa förslag. Regeringens förslag riskerar driva på 

segregationen, utanförskapet och bristen på mellanmänsklig tillit. 

Lärare, undersköterskor, socionomer och all annan personal i välfärden finns 

till för kommunens invånare, och för att göra det de är utbildade för: säkra 

elevers kunskaper, ge vård och omsorg åt samhällets sköra och att skapa 

trygga familjeförhållanden. Ett angiverisystem kan i värsta fall riskera hälsa 

och liv ifall någon inte vågar söka akut vård eller ifall man inte vågar ta 

kontakt med myndigheter när man tror att ett barn kan fara illa.  

En anmälningsplikt kan också stå i strid med den yrkesetik eller de lagar som 

idag gäller för många professioner inom välfärdssektorn. Regeringen har gett 

utredningen i uppdrag att se om särskilda situationer kan undantas från 

informationsplikten, men har däremot inte utfärdat undantag för några 

yrkesgrupper i kommuner och regioner. Därför har Sveriges Kommuner och 

Regioner (SKR) också tydligt gått ut med ett krav på att all personal i 

kommuner och regioner ska undantas från den föreslagna anmälningsplikten.  

Genom denna skrivelse tillkännager Huddinge kommun för regeringen att 

man för kommunens räkning ställer sig bakom SKR:s krav på att undanta all 

personal i kommuner och regioner från den föreslagna anmälningsplikten. 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2024/186.902 

RESERVATION 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 23. Nämndinitiativ om anmälningsplikt 

Det pågår just nu en statlig utredning om stärkt återvändandeverksamhet, 

som ska redovisa sitt slutbetänkande senast den 30 september. Efter att 

utredningen presenterats vidtar ett arbete där eventuella lagförslag kommer 

att skickas ut på remiss till berörda organisationer, bland annat 

kommunerna. Vi vet inte idag vilka förslag som utredningen kommer att 

föreslå. Utredningsuppdraget inkluderar en lång rad olika åtgärder, bland 

annat ökat informationsutbyte och samverkan mellan berörda myndigheter 

och kommunerna. Det framgår av utredningsdirektiven att utredningen har 

möjlighet att föreslå undantag där en informationsplikt skulle strida 

mot ”ömmande värden”.  

Vi skulle bli mycket överraskade om inte såväl regeringen som utredarna är 

väl informerade om de farhågor som framförts av fackliga företrädare och 

andra representanter för till exempel skola, sjukvård och socialtjänst och tar 

med dessa i sin sammanvägda bedömning - men det vet förstås varken vi 

eller någon annan förrän utredningen slutligen presenteras om mer än ett 

halvår. Därför vill vi i all vänlighet påpeka att det i detta läge är klokt att 

fokusera på kommunens faktiska uppgifter och följa den gängse ordning 

som i decennier tjänat oss väl, där vi som kommun nöjer oss med att 

uttrycka kommunens åsikter om lagförslag som faktiskt finns, inte sådana 

som eventuellt kanske någon gång i framtiden skulle kunna finnas.  

Love Bergström (M) Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2024/186.902 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23. Nämndinitiativ från Nujin Alacabek (V) om 
anmälningsplikt 

Liberalerna i Huddinge ser kritiskt på förslaget om myndigheters och 
därigenom medarbetares anmälningsplikt. I stället för att helhjärtat 
fokusera på sitt viktiga arbete kan snart offentligt anställda, däribland 
sjukvårdspersonal och lärare bli skyldiga att se över personers rätt att 
vistas i landet och ange personer till Polisen eller Migrationsverket. 

Det kommer leda till ökat misstroende för myndigheter och kommunala 
verksamheter. Det är inte rimligt att lärare ska behöva ha på sitt samvete 
att angett personer som vistas i Sverige och som kanske sen utvisas till 
tortyr och/eller förföljelse. Lärare ska få vara lärare. Akutsjukvård är 
exempel på grundläggande rättigheter som inte får äventyras till förmån 
för att finna papperslösa invånare. 

Vi delar därmed Vänsterpartiets oro för vad förslaget om anmälningsplikt 
kan leda till och vad det öppnar dörren för. Däremot ser vi inte att ett brev 
från kommunstyrelsen till regeringen i frågan är det mest verksamma 
steget att ta i det här läget. 

Förslaget är fortfarande på ett utredningsstadie och remissinstanser 
kommer i vanlig ordning få möjlighet att lämna in yttranden när ett förslag 
väl ligger på bordet. 

Liberalerna i Huddinge verkar redan på andra sätt för att förslaget inte ska 
bli verklighet. Till att börja med bör förslaget om anmälningsplikt begränsas 
på så sätt att en del yrkesgrupper undantas. Ett absolut minimum bör 
sättas för att undanta lärare. 

För Liberalerna 

Carl Otto Engberg 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 24   
    
Diarienummer KS-2024/8.901    
 

 
 

Valärenden inklusive val av ombud till bolags- och 
föreningsstämmor för 2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen entledigar Elsa Holmlund (DP) från uppdraget som ledamot i 
Huddinges funktionshinderråd från och med den 12 mars 2024. 

2. Kommunstyrelsen entledigar Tomas Selin (C) från uppdraget som ledamot tillika 
1:e vice ordförande i kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 
12 mars 2024. 

3. Kommunstyrelsen entledigar Henrik Juhlin (C) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 12 mars 2024. 

4. Kommunstyrelsen utser Helena Hansson (DP) till ny ledamot i Huddinges 
funktionshinderråd efter Elsa Holmlund (DP) från och med den 12 mars 2024 till och 
med den 31 december 2026. 

5. Kommunstyrelsen utser Henrik Juhlin (C) till ny ledamot tillika 1:e vice 
ordförande i kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott efter Tomas Selin (C) från 
och med den 12 mars 2024 till och med den 31 december 2026. 

6. Kommunstyrelsen utser Annie Östlund (C) till ny ersättare i kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott efter Henrik Juhlin (C) från och med den 12 mars 2024 till 
och med den 31 december 2026. 

7. Kommunstyrelsen utser Anders Lönroth (MP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års bolagsstämma i Stockholm Vatten AB. Cecilia Nordin (DP) utses till 
ersättare för ombudet. 

8. Kommunstyrelsen utser Aza Cheragwandi (S) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB. Carl-Otto Engberg (L) 
utses till ersättare för ombudet. 

9. Kommunstyrelsen utser Christian Stulen (HP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års bolagsstämma i Huge Bostäder AB. Love Bergström (M) utses till ersättare 
för ombudet. 

10. Kommunstyrelsen utser Nujin Alacabek (V) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års bolagsstämma i Adda AB. Karl Henriksson (KD) utses till ersättare för 
ombudet. 
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11. Kommunstyrelsen utser Sara Heelge Vikmång (S) till Huddinge kommuns ombud 
på 2024 års bolagsstämma i SRV Återvinning AB. Love Bergström (M) utses till 
ersättare för ombudet. 

12. Kommunstyrelsen utser Christian Stulen (HP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års bolagsstämma i Stockholmsregionens Försäkring AB. Carl-Otto Engberg 
(L) utses till ersättare för ombudet. 

13. Kommunstyrelsen utser Eeva Laine (S) till Huddinge kommuns ombud på 2024 
års bolagsstämma i Södertörns Energi AB. Cecilia Nordin (DP) utses till ersättare för 
ombudet. 

14. Kommunstyrelsen utser Louise Rollins (MP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års förbundsstämmor i Mälarens Vattenvårdsförbund. Diana Molinsky (M) 
utses till ersättare för ombudet. 

15. Kommunstyrelsen utser Henrik Juhlin (C) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års förbundsstämmor i Tyresåns Vattenvårdsförbund. Love Bergström (M) utses 
till ersättare för ombudet. 

16. Kommunstyrelsen utser Emil Högberg (S) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års föreningsstämma i Föreningen Arena Huddinge. Hampus Holmgren (M) 
utses till ersättare för ombudet. 

17. Kommunstyrelsen utser Henrik Juhlin (C) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års föreningsstämma i Föreningen Svenskt Vatten. Karl Henriksson (KD) utses 
till ersättare för ombudet. 

18. Kommunstyrelsen utser Henrik Juhlin (C) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års föreningsstämma i Kommuninvest Ekonomisk Förening. Hampus Holmgren 
(M) utses till ersättare för ombudet. 

19. Kommunstyrelsen utser Christian Stulen (HP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års ägarråd i Inera AB. Carl-Otto Engberg (L) utses till ersättare för ombudet. 

20. Kommunstyrelsen utser Anders Lönroth (MP) till Huddinge kommuns ombud på 
2024 års föreningsstämma i Klimatkommunerna. 

 
Beslutet ska skickas till 
W3D3 
Troman 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
Stockholm Vatten AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
Adda AB 
SRV Återvinning AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
Södertörns Energi AB 
Mälarens Vattenvårdsförbund 
Tyresåns Vattenvårdsförbund 
Föreningen Arena Huddinge 
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Föreningen Svenskt Vatten 
Kommuninvest Ekonomisk Förening 
Inera AB 
Klimatkommunerna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 25   
    
Diarienummer KS-2024/161.902    
 

 
 

Meddelanden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 30 januari 2024 till protokollet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 26   
    
Diarienummer KS-2024/206.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 2024 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 27   
    
    
 

 
 

Information om Huddinge kommuns arbete med IT-sourcing  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om Huddinge kommuns arbete med IT-
sourcing till protokollet. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Martina Nyman (L), Karl Henriksson (KD), Kristina 
Fenger-Krog (sektionschef), Thomas Odhelius (sektionschef) och Camilla Broo 
(kommundirektör) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 28   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 29   
    
Diarienummer KS-2024/215.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2024 års stämmor 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet för Adda AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som anges i bilaga 
1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

2. Ombudet för föreningen Arena Huddinge får i uppdrag att rösta i enlighet med vad 
som anges i bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
10 januari 2024. 

3. Ombudet för Huddinge Samhällsfastigheter AB får i uppdrag att rösta i enlighet 
med vad som anges i bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 10 januari 2024. 

4. Ombudet för Huge Bostäder AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som 
anges i bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
januari 2024. 

5. Ombudet för Inera AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som anges i bilaga 
5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

6. Ombudet för föreningen Klimatkommunerna får i uppdrag att rösta i enlighet med 
vad som anges i bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 januari 2024. 

7. Ombudet för Kommuninvest ekonomisk förening får i uppdrag att rösta i enlighet 
med vad som anges i bilaga 7 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 10 januari 2024. 

8. Ombudet för Mälarens Vattenvårdsförbund får i uppdrag att rösta i enlighet med 
vad som anges i bilaga 8 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 januari 2024. 

9. Ombudet för föreningen Samverkan i Huddinge får i uppdrag att rösta i enlighet 
med vad som anges i bilaga 9 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 10 januari 2024. 

10. Ombudet för SRV Återvinning AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som 
anges i bilaga 10 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
januari 2024. 
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11. Ombudet för Stockholm Vatten AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som 
anges i bilaga 11 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
januari 2024. 

12. Ombudet för Stockholmsregionens Försäkring AB får i uppdrag att rösta i 
enlighet med vad som anges i bilaga 12 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

13. Ombudet för föreningen Svenskt Vatten får i uppdrag att rösta i enlighet med vad 
som anges i bilaga 13 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
10 januari 2024. 

14. Ombudet för Södertörns Energi AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som 
anges i bilaga 14 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
januari 2024. 

15. Ombudet för Tyresåns Vattenvårdsförbund får i uppdrag att rösta i enlighet med 
vad som anges i bilaga 15 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 januari 2024. 

 
Jäv 
Love Bergström (M) och Henrik Juhlin (C) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggningen av ärendet. 

Diana Molinsky (M) träder in som tjänstgörande ersättare för Love Bergström (M) 
under ärendet. Henrik Juhlin (C) är ersättare och ingen behöver därför träda in under 
ärendet. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares, föreningsmedlems och förbundsmedlems rätt att besluta i den juridiska 
personens angelägenheter utövas vid bolagsstämma, föreningsstämma respektive 
förbundsstämma. Som ägare eller medlem i en sådan juridisk person företräds 
kommunen av ett ombud. Val av ombud sker enligt kommunallagens regler. 
Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
ägaren/medlemmen bestämt. Vilket organ i kommunen (kommunfullmäktige eller 
kommunstyrelsen) som ska ”fylla” fullmakten beror på frågans art. 
 
De beslut som ska förekomma på aktiebolags årsstämma framgår av bolagsordningen. 
De beslut som ska förekomma på förenings årsstämma framgår av stadgarna. De 
beslut som ska förekomma på kommunalförbunds årsstämma framgår av 
förbundsordningen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge ombuden 
i uppdrag att på respektive årsstämma rösta i enlighet med vad som anges i bilaga 1-
15 i punkterna 1-15 i ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), Anders 
Lönroth (MP), Camilla Broo (kommundirektör) och Stefan Hamilton Ouzounidis 
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(finans- och koncerncontroller) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 
 
Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen bifaller bilagt ändringsyrkande från 
Sverigedemokraterna. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) ändringsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Adda AB 
Arena Huddinge (föreningen) 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
Inera AB 
Klimatkommunerna (föreningen) 
Kommuninvest ekonomisk förening 
Mälarens Vattenvårdsförbund 
Samverkan i Huddinge (föreningen) 
SRV Återvinning AB 
Stockholm Vatten AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
Svenskt Vatten (föreningen) 
Södertörns Energi AB 
Tyresåns Vattenvårdsförbund 
samt till av kommunen utsedda ombud i ovanstående juridiska personer 
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Datum: 2024-03-06 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Yrkande ärende 29: Direktiv för Huddinge kommuns 
ombud på 2024 års stämmor 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet för Adda AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som
anges i bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande
daterat den 10 januari 2024.

2. Ombudet för föreningen Arena Huddinge får i uppdrag att rösta i enlighet
med vad som anges i bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

3. Ombudet för Huddinge Samhällsfastigheter AB får i uppdrag att rösta i
enlighet med vad som anges i bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

4. Ombudet för Huge Bostäder AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad
som anges i bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande
daterat den 10 januari 2024.

5. Ombudet för Inera AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som
anges i bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande
daterat den 10 januari 2024.

6. Ombudet för föreningen Klimatkommunerna får i uppdrag att rösta i
enlighet med vad som anges i bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

7. Ombudet för Kommuninvest ekonomisk förening får i uppdrag att rösta i
enlighet med vad som anges i bilaga 7 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

8. Ombudet för Mälarens Vattenvårdsförbund får i uppdrag att rösta i
enlighet med vad som anges i bilaga 8 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

9. Ombudet för föreningen Samverkan i Huddinge får i uppdrag att rösta i
enlighet med vad som anges i bilaga 9 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.

10. Ombudet för SRV Återvinning AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad
som anges i bilaga 10 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande
daterat den 10 januari 2024.

11. Ombudet för Stockholm Vatten AB får i uppdrag att rösta i enlighet med
vad som anges i bilaga 11 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024 med undantag för
ansvarsfrihet under punkt 1 där ombudet får i uppdrag att rösta för att ej
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Yrkande 
Kommunstyrelsen 
 

 
bevilja ansvarsfrihet för styrelsens ordförande och verkställande 
direktören för 2023 års förvaltning. 

12. Ombudet för Stockholmsregionens Försäkring AB får i uppdrag att rösta i 
enlighet med vad som anges i bilaga 12 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

13. Ombudet för föreningen Svenskt Vatten får i uppdrag att rösta i enlighet 
med vad som anges i bilaga 13 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

14. Ombudet för Södertörns Energi AB får i uppdrag att rösta i enlighet med 
vad som anges i bilaga 14 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

15. Ombudet för Tyresåns Vattenvårdsförbund får i uppdrag att rösta i 
enlighet med vad som anges i bilaga 15 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024. 

 
Motivering 
Avvikelsen gentemot förvaltningens förslag till beslut berör endast punkt 11: 
Ombud för Stockholm Vatten AB. 

Bedömning av ansvarsfrihet för styrelsen för hel- eller delägda kommunala bolag 
ska ske på saklig grund. Ledamöters och ersättares partitillhörighet eller politiska 
inriktningar för bolaget är ovidkommande, stämmorna ska vara fria från 
partipolitik. En rimlig utgångspunkt utifrån detta är att som regel låta 
revisionsberättelsen utgöra beslutandegrunden för om styrelsen och 
verkställande direktören ska beviljas ansvarsfrihet eller ej. 

Det finns dock ett fåtal tillfällen då den ordningen kan behöva frånträdas, 
Stockholm Vatten AB utgör ett sådant undantag inför årets stämma. 

Skäl att eventuellt avvika från revisorns rekommendation 
Revisorns ska granska bolagets årsredovisning och bokföring samt styrelsens och 
den verkställande direktörens förvaltning. Granskningen ska utföras med 
professionell skepticism och vara så ingående och omfattande som god 
revisionssed kräver. Granskningsområden inom förvaltningsrevisionen kan 
innefatta verkställande direktörens och ordförandens hantering av SFA. Detta är 
långt ifrån givet då informationen är ny och har hanterats utanför bolagets 
styrelseverksamhet. 

Med anledning av att det inte finns en revisionsberättelse att tillgå går det inte i 
detta skede att fastställa att projektet och kommunikationen mellan verkställande 
direktör, ordförande och styrelse har granskats. Givet det utgångsläget bör 
Huddinge kommun, som en liten ägare vars enda informationskanal är styrelsen, 
agera efter försiktighetsprincipen genom att ge Huddinge kommuns ombud i 
uppdrag att ej tillstyrka verkställande direktör och styrelsens ordförande 
ansvarsfrihet. 
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Yrkande 
Kommunstyrelsen 
 

 
Bakgrund 
Inom projektet Stockholms framtida avloppsrening (SFA) byggs Henriksdals 
reningsverk om med ny reningsteknik för att fördubbla kapaciteten, 
Sicklaanläggningen under Hammarbybacken byggs ut för att rymma de första 
reningsstegen för avloppsvattnet från Söderort. Projektet har kantats med 
förseningar och fördyrningar genom åren. I början av 2023 tillsattes en extern 
projektkonsult för att genomlysa  avloppsprojektet. Rapporten som inkom till 
stadshuset i oktober samma år visar på skenande kostnader. Nu bedöms 
investeringskostnaden öka med uppemot tio miljarder kronor. 

Medan det inte är helt ovanligt att investeringar överskrider budget finns det 
tydligt reglerat i lag vad gäller styrelsens ansvar att löpande bedöma bolagets 
ekonomiska situation och att bolagets ekonomiska förhållanden kontrolleras på 
ett betryggande sätt. Styrelsens ordförande har här ett särskilt ansvar för att förse 
ledamöterna med den information de behöver för att fullgöra sin lagstadgade 
uppgift. 

I fallet med de ökade kostnaderna för SFA har det dock förekommit en 
informationsdiskriminering, vilket framkommer av debatten från Stockholms 
stads fullmäktige, där bolaget har informerat den politiska ledningen i Stockholm 
om såväl skenande kostnader som den externa granskningen – men inte styrelsen. 
Medan styrelsen blev varse om problemen i november 2023 har den politiska 
ledningen i Stockholms stad varit informerade under en längre tid. Styrelsen har 
under den tiden haft flertalet sammanträden då informationen inte lyfts. 

I sammanhanget kan även nämnas att Svoa:s verkställande direktör fick lämna 
bolaget i november, medan ordförande för styrelsen skickade in sin avsägelse i 
januari. 

Informationsdiskriminering 
Utifrån ovanstående finns det anledning att misstänka att verkställande direktör 
och/eller styrelseordförande avsiktligt eller genom oaktsamhet undanhållit viktig 
information från övriga styrelsemedlemmar angående ökade kostnader för SFA-
projektet samt tillsättande av den externa granskningen. Ett agerande som står i 
strid med Svoa:s styrelse arbetsordning och möjligen även aktiebolagslagen. 

Styrelseordförande och verkställande direktör har ett gemensamt ansvar att 
tillhandahålla sådan kritisk information som styrelsemedlemmarna behöver för 
att kunna utföra sina åligganden inom företaget. Enligt 8:4 i ABL är det styrelsens 
uppgift att kontinuerligt bedöma företagets ekonomiska ställning, vilket bör ske 
gemensamt om ingen specifik arbetsordning finns. I Svoa:s fall framgår det att en 
sådan arbetsordning saknas, enligt vad som beskrivs under rubriken "A.3 
Arbetsfördelning inom styrelsen". 

Vanligtvis delas viktig information med styrelsen under något av styrelsens möten, 
vilket inte har skett i det aktuella fallet med Svoa. Enligt 8:18 i ABL har 
styrelseordföranden, tillsammans med verkställande direktören, ett ansvar att 
organisera och genomföra sådana möten efter behov. Ansvaret fördelas vanligtvis 
så att verkställande direktören ansvarar för beslutsmaterialet medan styrelsens 
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ordförande ansvarar för att ingen av ledamöterna diskrimineras från 
informationssynpunkt. 

Det specificeras vidare under "A.3 Arbetsfördelning inom styrelsen" att 
ordföranden ska underhålla en nära och löpande dialog med verkställande 
direktören om företagets utveckling. Ordföranden bör också säkerställa att 
styrelsemedlemmarna får lämplig information under möten, och där det är 
lämpligt, även mellan mötena, om (a) företagets situation, (b) dess verksamhet, 
och (c) viktiga händelser som inträffat. Denna informationsplikt, som främst åvilar 
ordföranden men också stöds av verkställande direktören, har inte tillämpats 
gällande SFA. 

När det gäller verkställande direktörens ansvar för den löpande förvaltningen, bör 
ytterligare aspekter lyftas fram. Enligt 8:29 i ABL ska en verkställande direktör 
hantera den löpande förvaltningen i enlighet med styrelsens riktlinjer och 
instruktioner, vilket innebär att verkställande direktören ska återrapportera 
baserat på dessa direktiv. Detta ansvar är omfattande och inkluderar även 
skyldigheten att förbereda och presentera ärenden för styrelsen som kanske inte 
direkt räknas till den "löpande förvaltningen". Från arbetsordningen, under 
rubriken "B.1.4 Information och rapportering till styrelsen", framgår det att 
verkställande direktören bör rapportera beslut som är av större vikt för företagets 
verksamhet och ekonomiska situation till styrelsen. Detta ansvar överensstämmer 
med den lojalitets- och upplysningsplikt som beskrivs under "B.2.1 Allmänt", vilket 
betyder att verkställande direktören måste agera i företagets och koncernens 
bästa intresse och informera styrelsen om relevanta angelägenheter och 
förhållanden. 

Informationsdiskriminering som grund för att ej bevilja 
ansvarsfrihet 
Verkställande direktörens och styrelseordförandens handlingar har undergrävt 
principerna för transparens och god bolagsstyrning, vilka är fundamentala för ett 
förtroendeingivande ledarskap. Genom att inte dela med sig av kritisk information 
till behöriga ledamöter har verkställande direktören och styrelseordföranden inte 
bara sannolikt brutit mot bolagsordningen utan även mot ABL. Deras agerande 
tyder på ett allvarligt missförstånd av deras skyldigheter och ansvar, vilket kan ha 
exponerat bolaget för onödiga risker och skador – exempelvis att styrelsen hade 
kunnat vidta åtgärder för att minska kostnadsutvecklingen om informationen 
förmedlats korrekt. 

Då dessa brister har uppenbarat sig i närtid går det inte att avgöra om agerandet 
har brutit mot bolagsordningen eller ABL eller om det åsamkat bolaget skada. Det 
ger däremot starka skäl för att granska informationsprocessen. Att i detta skede 
då frånsäga sig rätten att från bolagets sida kunna vidta civilrättsliga åtgärder är 
allt annat än ansvarsfullt. 

Huddinge kommuns roll som ägare 
Huddinge kommuns ägande i Stockholm Vatten AB uppgår till 2 procent. Några 
reella möjligheter att påverka verksamheten eller investeringsbeslut i den löpande 
verksamheten saknas. Medan Stockholms stads rätt till information framgår av 
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bolagsordningen saknar Huddinge kommun en liknande rätt, den formella 
informationskanalen är den mellan bolaget och våra representanter i styrelsen. Av 
den anledningen bör kommunen se särskilt allvarligt på att information till 
styrelsen uteblir. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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	4. Ombudet för Huge Bostäder AB får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som anges i bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.
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	7. Ombudet för Kommuninvest ekonomisk förening får i uppdrag att rösta i enlighet med vad som anges i bilaga 7 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2024.
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